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Protokół nr LIII/23 

z sesji Rady Miejskiej w Świdnicy 

odbytej w dniu 28 kwietnia 2023 r. 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego  

w Świdnicy przy ul. Armii Krajowej 47 
 

 

Tematy sesji: 

 Omówienie stanu bezpieczeństwa publicznego w 2022 roku na terenie Miasta Świdnicy oraz 

przedstawienie zamierzeń planowanych do realizacji na najbliższe lata 

 Omówienie stanu zabezpieczenia przeciwpożarowego oraz poziomu ochrony przed 

zagrożeniami lokalnymi w 2022 roku na terenie Miasta Świdnicy oraz przedstawienie 

zamierzeń planowanych do realizacji na najbliższe lata 
 

 

Godzina rozpoczęcia obrad – 10.00 

Godzina zakończenia obrad – 14.30 

 
 

W sesji uczestniczyli: 
 

1. Radni Rady Miejskiej w Świdnicy - (zgodnie z listą obecności, zał. nr 1): 

Wiceprzewodniczący Rady- Lech Bokszczanin, Józef Cygan, Przewodniczący Rady- Jan 

Dzięcielski, Wiceprzewodniczący Rady- Rafał Fasuga, Wiceprzewodnicząca Rady- Joanna 

Gadzińska, Krzysztof Grudziński, Jan Jaśkowiak, Tomasz Kempa, Mariusz Kuc, Krzysztof 

Lewandowski, Ryszard Makowski, Danuta Morańska, Andrzej Ora, Marcin Paluszek, Lesław 

Podgórski, Magdalena Rumiancew-Wróblewska, Zofia Skowrońska-Wiśniewska, Aldona 

Struzik, Marcin Wach, Violetta Wiercińska, Władysław Wołosz, Wiesław Żurek. 

(Nieobecna- Luiza Nowaczyńska) 

 

2. Prezydent Miasta Świdnicy- Beata Moskal-Słaniewska 

3. Zastępca Prezydenta Miasta- Krystian Werecki 

4. Zastępca Prezydenta Miasta- Szymon Chojnowski 

5. Sekretarz Miasta- Maciej Rataj 

6. Skarbnik Miasta- Kacper Siwek 

7. Radca Prawny- Kacper Wosiak 

8. Rzecznik Prasowy- Magdalena Dzwonkowska 

9. Biuro Prezydenta Miasta - Mateusz Jadach 

 

10. Zaproszeni Goście, m. in.: 

- Elżbieta Dudziak - Liga Kobiet Polskich 

- Przemysław Siwiak- Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Świdnicy 

- Łukasz Grzelak- Zastępca Komendanta Państwowej Straży Pożarnej w Świdnicy 

- Jan Kalinowski - Prezes Zarządu Ochotniczej Straży Pożarnej w Świdnicy 

 

o Dyrektorzy Wydziałów Urzędu Miejskiego / Pełnomocnicy Prezydenta: 

- Adam Mazur - Dyrektor Biura Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 

- Joanna Salus-Komorowska - Dyrektor Wydziału Przetargów i Inwestycji Miejskich 

- Małgorzata Osiecka - Dyrektor Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Architektury 
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- Maciej Gleba - Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej 

- Sławomir Kwiatkowski - Dyrektor Wydziału Transportu 

- Małgorzata Synowiec - Dyrektor Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami 

- Alicja Masny - Dyrektor Wydziału Gospodarki Mieszkaniowej 

- Jacek Piekunko - Dyrektor Wydziału Promocji Miasta 

- Anna Skrzypacz - Dyrektor Wydziału Funduszy Zewnętrznych i Rozwoju Gospodarczego 

- Magdalena Urbańska-Malucha- Dyrektor Wydziału Edukacji 

- Apolonia Kawka-Szczygieł - Dyrektor Wydziału Spraw Obywatelskich 

- Ewa Suchowińska - Pełnomocnik Prezydenta ds. Nadzoru Właścicielskiego 

- Barbara Sawicka - Pełnomocnik Prezydenta ds. Ochrony i Konserwacji Zabytków 

- Kazimierz Chajduga - Pełnomocnik Prezydenta ds. Kontroli Wewnętrznej 

 

o Kierownicy Referatów/ Biur/ Pracownicy Urzędu Miejskiego: 

- Joanna Trojan-Skała - Główny Specjalista Referatu Kultury 

- Radosław Werner - Kierownik Referatu Sportu 

- Przemysław Kondzior - Referat Informatyki i Informacji Publicznej 

- Krzysztof Śmietanka - Referat Sportu 

- Monika Jamro - Referat Sportu 

 

o Dyrektorzy miejskich jednostek organizacyjnych oraz spółek z udziałem gminy: 
- Ewa Cuban - Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej 

- Zbigniew Curyl - Dyrektor Młodzieżowego Domu Kultury 

- Dobiesław Karst - Dyrektor Muzeum Dawnego Kupiectwa 

- Wojciech Burdek - Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  

- Marek Fiłonowicz - Komendant Straży Miejskiej  

- Jerzy Żądło - Dyrektor Świdnickiego Ośrodka Sportu i Rekreacji 

- Jacek Piotrowski - Prezes Zarządu Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej w Świdnicy 

Sp. z o.o. 

- Marek Zawisza - Prezes Zarządu Świdnickiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego 

Sp. z o.o. 

- Tomasz Kurzawa - Prezes Zarządu Miejskiego Przedsiębiorstwa Komunikacyjnego 

Świdnica" Sp. z o.o. 

- Agnieszka Prątkielewicz – Świdnickie Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji            

Sp. z o.o. 

 
      PORZĄDEK OBRAD: 

1. Otwarcie LIII sesji Rady Miejskiej i stwierdzenie quorum. 

2. Wręczenie przez Przewodniczącego Rady oraz Prezydent Miasta dyplomu nadania 

tytułu „Zasłużony dla Miasta Świdnicy” wraz z pamiątkowym medalem Pani 

Elżbiecie Dudziak. 

3. Wręczenie nagród i wyróżnień przyznanych przez Gminę Miasto Świdnica za wyniki 

sportowe oraz osiągnięcia w działalności sportowej. 

4. Przedstawienie porządku obrad LIII sesji Rady Miejskiej. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

6. Przyjęcie protokołu z LII sesji Rady Miejskiej. 

7. Omówienie stanu bezpieczeństwa publicznego w 2022 roku na terenie Miasta Świdnicy oraz 

przedstawienie zamierzeń planowanych do realizacji na najbliższe lata: 

 wystąpienie Komendanta Powiatowego Policji w Świdnicy, 

 wystąpienie Komendanta Straży Miejskiej w Świdnicy.  

8. Omówienie stanu zabezpieczenia przeciwpożarowego oraz poziomu ochrony przed 

zagrożeniami lokalnymi w 2022 roku na terenie Miasta Świdnicy oraz przedstawienie 

zamierzeń planowanych do realizacji na najbliższe lata: 

 wystąpienie Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Świdnicy, 
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 wystąpienie Komendanta Ochotniczej Straży Pożarnej w Świdnicy. 

9. Przedstawienie projektów uchwał i ich podjęcie- (zał. nr 1, proj. LIII/: 1-6). 

10. Sprawozdanie Prezydenta Miasta z działalności po 31.03.2023 r. 

11. Interpelacje, zapytania oraz wnioski radnych i komisji.  

12. Oświadczenia i sprawy organizacyjne. 

13. Zakończenie LIII sesji Rady Miejskiej w Świdnicy.   

 

 Ok. godz. 15.00 godzinna przerwa. 

 W godz. 16.00 – 16.30 – wystąpienia mieszkańców miasta (wg ustalonego porządku). 

 

______________________________ 

 
                                                                                                                                                                            

Ad 1. Otwarcie LIII sesji Rady Miejskiej i stwierdzenie quorum 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski powitał Radnych oraz przybyłych Gości, 

dokonał otwarcia LIII sesji Rady Miejskiej w Świdnicy w dniu 28.04.2023 r.,  

a następnie stwierdził quorum (22 radnych) i poinformował o prawomocności obrad.  

 

_______________________________ 

 

 

Ad 2. Wręczenie przez Przewodniczącego Rady oraz Prezydent 

Miasta dyplomu nadania tytułu „Zasłużony dla Miasta Świdnicy” 

wraz z pamiątkowym medalem Pani Elżbiecie Dudziak. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski odczytał uchwałę Rady Miejskiej  

w Świdnicy nr LII/526/23 z dnia 25 lutego 2022 roku w sprawie nadania tytułu "Zasłużonego 

dla Miasta Świdnicy" (zał. nr 2). Powiedział, że z wnioskiem o nadanie Pani Elżbiecie tytułu 

„Zasłużony dla Miasta Świdnicy” wystąpiła Liga Kobiet Polskich koło w Świdnicy.  

O przedstawienie laudacji poprosił jedną z wnioskodawczyń- Panią Violettę Madej. 

 

Pani Violetta Madej - odczytała laudację: 

 
"Pani Elżbieta Dudziak od ponad 25 lat pełni funkcję przewodniczącej koła Ligi Kobiet Polskich  
w Świdnicy. Przez wszystkie lata dała się poznać jako osoba skuteczna w działaniu, ciesząca się 
ogromnym autorytetem w środowisku lokalnym. Przez cały okres swojej działalności potrafiła skutecznie 
zaktywizować członkinie koła do wielu działań, w większości były to jej własne pomysły. To między 
innymi przedsięwzięcia takie jak: 
- „Bezpieczna taksówka” - akcja mająca na celu pomoc starszym kobietom w dowozie do domu  
i we wniesieniu zakupów. 
- „Bezpieczna kobieta” – sto edycji wydarzenia, podczas których panie, pod okiem policji, poznawały 
techniki samoobrony. Ze szkoleń tych skorzystało ponad 1000 kobiet. 
- Świdnicki Dzień Dziecka  
- Świdnicki Dzień Kobiet - piętnaście edycji imprezy, która cieszyła się ogromnym zainteresowaniem wśród 
pań. Mogły one skorzystać z bezpłatnych badań, posłuchać ciekawych wykładów z zakresu medycyny  
i obejrzeć występy polskich artystów. 
- Świdnickie Dyktando - piętnaście edycji wydarzenia, podczas których świdniczanie mogli wykazać  
się znajomością ortografii. Zwycięzcy konkursu otrzymywali atrakcyjne nagrody. 
- Organizacja konkursów wiedzy o Unii Europejskiej dla młodzieży szkół średnich, gdzie nagrodą  
był wyjazd do Parlamentu Europejskiego. 
- Organizacja pikniku dla uchodźców z Ukrainy oraz wsparcie rodzin ukraińskich. 
- Wolontariat w szpitalu „Latawiec” polegający na pomocy pacjentom. 
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- Pomoc Nadleśnictwu Świdnica w obsłudze Święta Dzika, a także przy sadzeniu drzew w okolicznych 
lasach. 

Pani Elżbieta Dudziak przez wiele lat była wiceprzewodniczącą zarządu głównego Ligi Kobiet Polskich 
w Warszawie oraz członkiem zarządu Dolnośląskiej Federacji Organizacji Pozarządowych." 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski oraz Prezydent Miasta Świdnicy Beata 

Moskal-Słaniewska wręczyli Pani  Elżbiecie Dudziak dyplom, medal, tabliczkę oraz kwiaty. 

 

Prezydent Miasta Świdnicy Beata Moskal-Słaniewska - pogratulowała serdecznie Pani 

Elżbiecie Dudziak i powiedziała, że bardzo się cieszy z tego wniosku. Musi być zawsze dobry 

lider, aby organizacja pracowała tak, aby ją było widać w lokalnej społeczności. Nie da się 

ukryć, że Pani Elżbieta była tym liderem i wszystkie inicjatywy o których mówiła Pani Madej 

to były jej pomysły. Potrafiła nas też do wielu rzeczy zmobilizować, zachęcić. Ważne jest nie 

tylko mieć pomysł, ale konsekwentnie ten pomysł doprowadzić do końca. Czasem musiała 

nas Pani Ela chwilę przekonywać, ale nie było w końcu takiej sytuacji żeby nas nie 

przekonała i potrafiła zmobilizować do tego też różne osoby, różne instytucje. To byli m.in. 

lekarze. Powiedziała, że bliżej poznała panią Elżbietę jak organizowały, wówczas z takim 

malutkim jeszcze jej udziałem, takie szczególne Dni Kobiet, kiedy mówiliśmy o kobiecie  

w różnych wymiarach, również o jej zdrowiu. To były chyba pierwsze w Świdnicy otwarte 

spotkania ze wsparciem lekarzy, kadry medycznej. Można było przyjść dowiedzieć się czegoś 

ważnego, wziąć udział w dobrej dyskusji, bezpłatnych badaniach, a na koniec posłuchać 

dobrego koncertu. Ma wielki sentyment do świdnickiego dyktanda w którym brała udział i to 

z niezłym efektem, z czego też się bardzo cieszy i z tego też miała wielką satysfakcje. Dodała, 

że tam nigdy nie było taryfy ulgowej, zawsze poziom był jak najwyższy. Wychowaliśmy 

chyba całe pokolenie uczestników dyktanda, którzy przychodzili przez lata, choćby po to, aby 

się sprawdzić, poprawić swój wynik z poprzedniego roku. To dwa przedsięwzięcia, które były 

jej ulubionymi. Były to pomysły Pani Elżbiety. Za te pomysły, konsekwencje, doprowadzenie 

projektów do końca serdecznie podziękowała w imieniu radnych, władz miasta, pracowników 

urzędu i różnych instytucji. Wyraziła nadzieję, że jej aktywność nadal będzie nam 

towarzyszyć. Powiedziała, że jest przekonana, że taka osoba jak ona, która nie potrafi 

usiedzieć na jednym miejscu, jeszcze nas czymś dobrym, pozytywnym zaskoczy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - powiedział, że jest mu niezmiernie miło  

i ma wielki zaszczyt w imieniu Rady wręczać to wyróżnienie. Pani Elżbieta zawsze służyła 

mu pomocą. Nie zapomni jak organizowane było "Święto Dzika", jak wspólnie sadzili las 

razem z paniami z Ligii. Za to wszystko serdecznie podziękował.  

 

Licznie przybyli goście gratulowali Pani Elżbiecie Dudziak wyróżnienia tytułem "Zasłużony 

dla Miasta Świdnicy". Spośród gości głos zabrali m.in.: Pan Robert Jagła - Prezes Funduszu 

Regionu Wałbrzyskiego, Pan Piotr Fedorowicz - Starosta Świdnicki, Pani Alicja Synowska - 

Członek Zarządu Powiatu Świdnickiego, Pani Violetta Madej w imieniu Ligii Kobiet 

Polskich oraz Pan Marek Fiłonowicz - Komendant Straży Miejskiej. 

 

Pani Elżbieta Dudziak - powiedziała, że wiele pięknych słów, które usłyszała powinno być 

skierowane do jej koleżanek z Ligii bowiem bez nich to właściwie tych imprez by nie było. 

Podziękowała władzom miasta, powiatu, wszystkim radnym za to, że uhonorowali ją takim 

wspaniałym tytułem. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - zaprosił chętnych do składania 

indywidualnych życzeń oraz do wspólnego zdjęcia z Panią Elżbietą Dudziak. 

 

_______________________________ 
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Ad 3. Wręczenie nagród i wyróżnień przyznanych przez Gminę 

Miasto Świdnica za wyniki sportowe oraz osiągnięcia  

w działalności sportowej. 

 
Ceremonię wręczenia nagród i wyróżnień przyznanych przez Gminę Miasto Świdnica  

za wyniki sportowe oraz osiągnięcia w działalności sportowej poprowadził Pan Przemysław 

Grzyb. 

 

Pokaz taneczny zaprezentowali Anna i Tomasz Wojasowie. 

 

Prezydent Miasta Świdnicy Beata Moskal-Słaniewska - powiedziała, że nie pierwszy raz 

miała okazję oglądać Państwa Wojasów, oglądała też wiele filmików, które dla niej były 

przygotowane i nie kryje zachwytu dla tego co robią. Pogratulowała pasji, która wymaga dużo 

pracy, nieustannego treningu. Można powiedzieć,  że taniec jest czymś takim co uwzniośla, 

uskrzydla, co wprowadza nas wszystkich w dobry nastrój. Pogratulowała sukcesów. To nie 

jest łatwa liga, łatwa konkurencja, a sukcesy Państwa Wojasów napawają nas wszystkich 

dumą. Bardzo serdecznie pogratulowała. Pożyczyła, aby tych sukcesów wciąż było jeszcze 

sporo oraz aby nie odpuszczali i nie rezygnowali. 

 
Nagrody indywidualne dla zawodników otrzymali:  

 Aleksander Zelek – MKS Grudziądz – piłka ręczna plażowa;  

 Adam Chodyniecki – speedcubing – kostka Rubika;  

 Michał Kopeć – speedcubing – kostka Rubika;  

 Justyna Bartkowicz – MKS Polonia Świdnica – piłka nożna kobiet;  

 Wiktoria Jabłońska – Giria Kętrzyn – ketllebell sport;  

 Dominika Sasin – KS Żelazna Świdnica – pływanie;  

 Wojciech Jędraszczyk – Klub Sportów Obronnych Świdnica – strzelectwo sportowe;  

 Damian Lempart – Automobil Wielkopolski – wyścigi samochodowe;  

 Michał Wojtala – Świdnicki Klub Piłki Ręcznej „Świdnica”– piłka ręczna;  

 Karolina Kohutiak – Świdnicki Klub Sportów Walk „Respect” – boks;  

 Karolina Kozieł – UKS Acro Club Świdnica – akrobatyka sportowa/fit kids;  

 Urszula Janusz – UKS Judo Świdnica – sumo;  

 Stanisław Romanik – UKS Judo Świdnica – sumo;  

 Hubert Jasionowski – UKS Taekwon-do Gryf – kickboxing;  

  Marcel Zieliński – UKS Taekwon-do Gryf – taekwon-do;  

 Nikola Mojsa – UKS Talent Wrocław – podnoszenie ciężarów.  

 Marek Zieliński – MKS Polonia Świdnica – akrobatyka sportowa;  

 Damian Bober – MKS Polonia Świdnica – akrobatyka sportowa;  

 Kamil Musiał – MKS Polonia Świdnica – akrobatyka sportowa;  

 Filip Makowski – MKS Polonia Świdnica – akrobatyka sportowa;  

 Anna Wojas – Dance Team Wrocław – taniec towarzyski/standardowy;  

 Tomasz Wojas – Dance Team Wrocław – taniec towarzyski/standardowy.  

 

2) nagroda zespołowa dla drużyny SP105/ŚKPR Świdnica w składzie:  

 Konrad Anioł  

 Maksymilian Bieryt  

 Dawid Błaszczyk  

 Gracjan Czapla  



 6 

 Dawid Czerwiński  

 Wiktor Folcik  

 Paweł Laska  

 Kacper Maksymowicz  

 Kuba Marek  

 Jakub Mitek  

 Eryk Polus  

 Igor Popławski  

 Maksymilian Ruszaj  

 Filip Słomiński  

 Mateusz Smalec  

 

3) nagroda dla trenera prowadzącego szkolenie:  

 Piotr Pas – MKS Polonia Świdnica – akrobatyka sportowa;  

 Bartłomiej Zamęcki – UKS Judo Świdnica – sumo.  

 

4) nagroda za całokształt dla osób wyróżniających się osiągnięciami w działalności sportowej:  

 Paweł Kwiatkowski – Klub Sportów Obronnych Świdnica – strzelectwo sportowe.  

 

5) Nagrody  dla osób wyróżniających się działalnością społeczną i charytatywną w sporcie.  

 

Prezydent Miasta Świdnicy Beata Moskal-Słaniewska - powiedziała, że nie było takiej 

kategorii, ale bardzo chcieliśmy żeby w czasie tej uroczystości zwrócić także uwagę na 

wielką społeczną pracę osób, które wykorzystują sport do celów szlachetnych. Wykorzystują 

sport do tego, aby wokół tego sportu, wokół sportowych wydarzeń stworzyć wydarzenia inne, 

wydarzenia podczas których dzielimy się sercem i stąd pomysł Serce dla sportu dla trzech 

wyróżniających się mężczyzn, którzy są niezawodni, którzy dzielą się z sercem z innymi przy 

różnych okazjach. To też są takie osoby na które zawsze można liczyć, które nie odmawiają 

pomocy, które w różnych zdarzeniach miejskich uczestniczą i dzielą się swoim 

doświadczeniem. Powiedziała, że zacznie od najmłodszego i najmłodszej świdnickiej 

organizacji, która powstała przy okazji sportowej naszej imprezy, tj.  kiedy zaczął się RST 

Półmaraton Świdnicki. Wokół tego maratonu zaczęli się jednoczyć przyjaciele, którzy uznali, 

że fajnie jest razem trenować. Z tych wspólnych treningów narodziła się Świdnicka Grupa 

Biegowa, która dzisiaj nie tylko biega ale uczestniczy też jako grupa wolontariuszy  w wielu 

miejskich imprezach, która zaszczepia miłość do sportu, miłość do biegania do której należą 

osoby starsze, młodsze, o różnej kondycji, które osiągają później fantastyczne wyniki na 

różnego rodzaju imprezach biegowych w całej Polsce i Europie, ale też takie dla których bieg 

może być alternatywą dla bezruchu, drogą ku dobremu zdrowiu, dobrej kondycji. Żadna 

organizacja nie będzie dobrze działała jeśli nie będzie miała wspaniałego lidera. Takim 

wspaniałym liderem jest Jacek Gołębiewski, nasz pierwszy laureat. 

Druga osoba to legenda świdnickiego sportu, osoba, która też jest niezawodna. Kiedy 

prosimy, aby swoim działaniem, swoim wsparciem ubogaciła nasze imprezy, niekoniecznie 

sportowe, zawsze jest dostępna, zawsze jest serdecznie, życzliwie nastawiona do naszych 

pomysłów. Powiedziała, że serdecznie chciałaby podziękować za dwa wydarzenia związane  

z półmaratonem świdnickim, a mianowicie: biegi dla dzieci, które zaczynają sie 2-3 godziny 

przed imprezą dla dorosłych. To fantastyczne patrzeć jak setki dzieciaków, nawet tych 

najmłodszych, które ledwo stawiają pierwsze kroczki próbują swoich sił na trasach 

biegowych po nastolatków, którzy ma nadzieję będą przyszłymi maratończykami. Druga 

rzecz to czwartki lekkoatletyczne, czyli spotkania rodziców z dziećmi, które dają tyle dobrej 

energii, tyle radości jak rzadko kiedy. Drugim laureatem, człowiekiem z wielkim sercem dla 

sportu jest Leszek Noworól - Prezes Powiatowego Zrzeszenia Ludowych Zespołów 

Sportowych w Świdnicy. 

Trzecią postacią jest osoba, która najpiękniej chyba pokazuje jak można sercem dla sportu 

wspomagać inne serca. Każda impreza, każde przedsięwzięcie przygotowywane jest w taki 
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sposób, aby wynikło z tego samo dobro, a tego dobra z roku na rok jest coraz więcej. Potrafi 

zaprosić do nas same gwiazdy, potrafi zmobilizować nas do tego żebyśmy na tych imprezach 

się spotykali, nie tylko po to, aby się wspólnie bawić, ale aby sięgnąć, nieraz dość głęboko  

do portfeli bowiem zawsze jest jakiś jeden, dwa albo trzy szlachetne cele. Te cele to  wsparcie 

przede wszystkim chorych dzieci, takich, których rodzice zmagają się z problemami 

finansowymi jeśli chcą zabezpieczyć środki na właściwą rehabilitację, na trudną operację, 

trudny zabieg. W gronie beneficjentów tego programu i tych działań byli także sportowcy,  

ci którzy z rożnych przyczyn stracili zdrowie i dla których też chcieliśmy otworzyć nasze 

serca, a te serca swoim wielkim sercem otwiera Wiesław Żurek - Fundacja Wspierania Sportu 

"Łączy nas Football". Podziękowała serdecznie za wszystko co robi. 

 

Prezydent Miasta Świdnicy Beata Moskal-Słaniewska oraz Przewodniczący Rady Miejskiej 

Jan Dzięcielski wręczyli nagrodzonym statuetki. 

 

Wiesław Żurek - Fundacja Wspierania Sportu "Łączy nas Football" - powiedział, że jest 

bardzo zdziwiony, że znalazł się w gronie osób nagrodzonych, niemniej jednak jest mu 

bardzo miło. Podziękował Karolinie Mączce, która mu pomaga oraz niezastąpionemu 

świdniczaninowi, byłemu piłkarzowi, obecnie dziennikarzowi canal+ Remkowi Jezierskiemu. 

Bez nich nie dał by rady. 
 

Leszek Noworól - Prezes Powiatowego Zrzeszenia Ludowych Zespołów Sportowych  

w Świdnicy - powiedział, że czasami jest tą osobą, która w swoich środowiskach wręcza 

nagrody. Jest to zawsze miłe. Nigdy jednak nie zdawał sobie sprawy jak miło jest kiedy 

wręczają nagrodę. 

 

Jacek Gołębiewski - Świdnicka Grupa Biegowa - powiedział, że jest bardzo zaskoczony. Jest 

to działanie całej grupy. Przyjmuje tą statuetkę za którą z całego serca dziękuje i przekazuje ją 

swojej grupie bowiem ona jest motorem napędowym tego wszystkiego. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - pogratulował tak dobranej grupy bowiem  

te trzy osoby są wybitnymi postaciami w naszym mieście za to co robią. 

 

6)  tytuł Mecenasa Świdnickiego Sportu: 

- Galeria Świdnicka - za wspieranie inicjatyw lokalnych, aktywni 24, puchar świdnickiego 

dzika w wyciskaniu sztangi leżąc, turniej podnoszenia ciężarów, promowanie jazdy na 

rowerach, turnieje bokserskie i piłkarskie. Nagrodę odebrała Pani Gabriela Zielińska, 

- Marconi Usługi dla Biznesu - organizacja cyklu zawodów triathlonowych pod dachem 

Marconi Indoor Triathlon oraz corocznych edycji Marconi Duathlon Świdnica, wspieranie 

klubu Żelazna Świdnica oraz sekcji triathlonowej GLK Świdnica jak również młodzieży 

ŚKPR. Nagrodę odebrał Pan Marcin Markiewicz - Prezes Zarządu Marconi Group. 

 

Prezydent Miasta Świdnicy Beata Moskal-Słaniewska - powiedziała, że bardzo się cieszy,  

że Pani Gabriela Zielińska odbiera tą nagrodę. Pracuje w Galerii bardzo długo i kiedyś 

pracowały razem. Starały się wówczas, aby to miejsce było takim w którym nie tylko robi się 

zakupy, ale miejscem spotkań różnego rodzaju, również tych sportowych. Tam gdzie możemy 

promować naszą młodzież, nasze dzieci, zachęcać ludzi do uprawiania sportu w taki otwarty 

sposób. Bardzo się cieszy, że jest to kontynuowane, możemy na waszą otwartość liczyć. 

Poprosiła o przekazanie serdecznych pozdrowień Panu Dyrektorowi. Wyraziła nadzieję,  

że tych akcentów współpracy będzie jeszcze dużo. 

Kiedy Pan Marcin Markiewicz pojawił się wreszcie w Świdnicy zawodowo (bo 

sentymentalnie, rodzinnie związany jest od samego początku) to pokazał, że prowadząc firmę 

można także obok tej firmy zrobić coś dobrego co wiąże się z własnymi pasjami, własnymi 

zamiłowaniami. Pan Marcin sport kocha bardzo i tą miłością dzieli się z nami w bardzo 

konkretny sposób, w sposób bardzo wymierny. Potrzeba nam takich ludzi i firm bo czasy są 
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trudne i nie wystarcza nam na wszystko na co byśmy chcieli i wtedy każde takie wsparcie, 

także takie w sferze organizacji, podpowiedzi bo przecież zaczęło się od wspólnego pomysłu. 

Pan Marcin przyszedł z pomysłem, aby w Świdnicy zainicjować dyscyplinę, która wcześniej 

nie była tu uprawiana. Udało się nam świetnie. Wyraziła nadzieję, że wiele jeszcze wspólnych 

pomysłów przed nami. Podziękowała serdecznie i za wsparcie pomysłami i za to wsparcie 

finansowe. Powiedziała, że jest pięknym przykładem dla innych przedsiębiorców, że pracując 

tutaj i rozwijając swoją firmę można angażować się w sprawy lokalne, pokazać się jako 

aktywny obywatel. Za to wszystko bardzo serdecznie podziękowała. 

 

Wszyscy uhonorowani nagrodami zaproszeni zostali do wspólnego pamiątkowego zdjęcia. 

 

_______________________________ 

 

 

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad LIII sesji Rady Miejskiej. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski przedstawił porządek obrad LIII sesji Rady 

Miejskiej (zał. nr 3) oraz wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały nr LIII/7 w sprawie zmiany budżetu (zał. nr 3a).  

 

Skarbnik Miasta Kacper Siwek - powiedział, że projektem uchwały nr LIII/7 w sprawie 

zmiany budżetu dokonujemy wprowadzenia środków stanowiących wkład własny na 

realizację zadania w naszych jednostkach oświatowych: szkole podstawowej nr 2, 6, 8. 

Zwiększamy wydatki o kwotę 67.000 zł. Jest to wkład własny od rodziców na realizację 

przedsięwzięcia "Poznaj Polskę", czyli na wycieczki organizowane z dotacją Ministra 

Edukacji Narodowej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie porządek obrad  LIII 

sesji Rady Miejskiej z wprowadzoną zmianą: 

 

w głosowaniu: za - 16, przeciw - 0, wstrzymało się - 1, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 4 ) 

 

porządek obrad wraz ze zmianą został przyjęty. 

 

_______________________________ 

 

 

 

Ad 5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

 
W skład Komisji Uchwał i Wniosków powołano Radnych: 

 Marcin Wach 

 Violetta Wiercińska 

 Zofia Skowrońska-Wiśniewska 

 

Radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie skład Komisji: 

 

w głosowaniu: za - 15, przeciw - 0, wstrzymało się - 1, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 5) 
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skład Komisji Uchwał i Wniosków został przyjęty. 

 

_______________________________ 

 

 

Ad 6. Przyjęcie protokołu z LII sesji Rady Miejskiej. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski przypomniał radnym, że protokół  

z LII sesji był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej i w związku z brakiem uwag 

wniósł o jego przyjęcie: 

w głosowaniu:  

 za - 16,  przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

protokół z LII sesji Rady Miejskiej został przyjęty 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 6) 

 
_______________________________ 

 
 

Ad 7. Omówienie stanu bezpieczeństwa publicznego w 2022 roku 

na terenie Miasta Świdnicy oraz przedstawienie zamierzeń 

planowanych do realizacji na najbliższe lata: 

 wystąpienie Komendanta Powiatowego Policji w Świdnicy, 

 wystąpienie Komendanta Straży Miejskiej w Świdnicy. 

 
Pan Przemysław Siwiak- Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Świdnicy przedstawił 

analizę stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie miasta Świnicy za 2022 rok 

(prezentacja- zał. nr 7). 

 

Radny Krzysztof Lewandowski - w ostatnich tygodniach wszyscy słyszeliśmy i byliśmy 

wstrząśnięci tragedią młodego człowieka na drodze do Modliszowa. Jest to nie pierwszy 

wypadek w tym miejscu, po tym, jak ta droga została wyremontowana. Podobnie wygląda 

sytuacja na ulicy Bystrzyckiej, przedłużenie w stronę Burkatowa. To są proste odcinki, dobre 

technicznie i tam mimo ograniczeń ludzie jadą bardzo, bardzo szybko. Co policja zrobiła, 

albo co jeszcze planuje zrobić? Czy można tam ustawić radary ograniczające szybkość? 

 

Pan Przemysław Siwiak- Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Świdnicy - temat 

radarów to temat bardzo szeroki. Jeśli chodzi o miejsca o których mówi radny, przede 

wszystkim Modliszów, to w ostatnim czasie przeprowadziliśmy tam wzmożone działania, 

wspólnie z policjantami ruchu drogowego Komendy Miejskiej w Wałbrzychu. Nie jest  

w stanie przedstawić teraz wyników tych działań. Przekaże je najpóźniej w poniedziałek. 

Mamy te dwa miejsca na uwadze, gdyż tak jak powiedział pan radny, jeżeli chodzi o ruch 

drogowy i osiągane prędkości są to odcinki gdzie naprawdę ta prędkość kierujących może być 

duża. W najbliższym okresie czasu też będziemy planowali działania w tych dwóch 

miejscach. Ostatnio na drodze K-35 w rejonie Świebodzic korzystaliśmy z pomocy drona 

Wydziału Ruchu Drogowego Komendy Wojewódzkiej Policji i na pewno taki dron pojawi się 

tutaj na odcinku. Z dronem są o tyle fajne działania, że mówiąc tak kolokwialnie, on tak wisi 

w powietrzu i naprawdę z dużej odległości jest w stanie wskazać kierujących, którzy na 

pierwszy rzut okiem przekraczają prędkość i wówczas policjanci patrzą już na konkretne 

pojazdy i zatrzymują kierujących, którzy te wykroczenia popełniają. Jeśli chodzi o drogę K-
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35 naszym celem było bezpieczne przejście dla pieszych w rejonie działania komisariatu 

policji Świebodzice i garaży, ale główne wykroczenia popełniane przez kierujących, które 

udało się ujawnić to były wykroczenia przekroczenia dozwolonej prędkości. 

 

Radny Krzysztof Lewandowski - powiedział, że nic nie jest tak skuteczne jak radary. 

 

Pan Przemysław Siwiak- Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Świdnicy - 

odpowiedział, że zostanie to wzięte pod uwagę. 

 

Radny Wiesław Żurek - 1) czy policja podjęła jakiekolwiek działania w kwestii edukacji 

pieszych odnośnie prawidłowego zachowania się przy przejściu przez jezdnię, 2) poprosił  

o informację na temat nowego rodzaju przestępstwa, tj. wyłudzeń. Jak to wygląda  

w porównaniu z zeszłym rokiem? Jaka jest skuteczność wykrywania sprawców tych 

wyłudzeń? 3) porosił, aby w sytuacji wyłączenia sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu drogi 

krajowej 35 ulicy Stęczyńskiego i ulicy Łącznej,  tj. drogi wojewódzkiej 337 pojawiał się 

policjant kierujący ruchem. 

 

Pan Przemysław Siwiak- Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Świdnicy – 

powiedział, że jest realizowany wojewódzki program poprawy bezpieczeństwa pieszych. Taki 

program również jest prowadzony na terenie działania Świdnicy. Policjanci codziennie 

zwracają uwagę nie tylko na wykroczenia kierujących, których jest więcej ujawnianych niż 

wykroczeń popełnianych przez pieszych. Tak naprawdę jest to program prowadzony przez 

komendę główną, przechodzi na komendę wojewódzką i na komendy miejskie, powiatowe. 

Policja takie działania prowadzi kilka razy w miesiącu. Co najmniej raz w miesiącu są 

działania krajowe, wojewódzkie, my mamy swoje działania. Jeśli radny chciałby poznać 

liczby to musiałby sięgnąć do ostatniego sprawozdania. Na pewno są tam ujawniane 

wykroczenia popełniane przez pieszych bowiem policjanci na to również zwracają uwagę, 

Rozmawialiśmy z pracownikami urzędu i takim niebezpiecznym przejściem dla pieszych jest 

to przy ulicy Muzealnej. Wydawałoby się, że to nie jest główny ciąg komunikacyjny jeżeli 

chodzi o drogi krajowe, wojewódzkie, ale jednak doszło tam do sporej ilości zdarzeń. 

Odnośnie statystyki i ukarania pieszych musi to sprawdzić, aby móc się do tego odnieść. 

Odnośnie wyłudzeń, oszustw to również nie jest w stanie podać statystyk. Powiedział, tak jak 

zauważył radny, że takich zdarzeń jest dużo. Kiedyś mieliśmy do czynienia z jednym 

rodzajem oszustwa, tj. na policjanta. Teraz dochodzą oszustwa na BLIK-a, na pracownika 

banku (gdzie ludzie tracą duże pieniądze). Na swoich stronach internetowych w ramach 

działań senior on-line cały czas o tym mówimy. Odnośnie ilości zdarzeń informacje na pewno 

będą dostępne. Z tego co się orientuje to w ciągu tygodnia jest kilka takich zdarzeń. 

Jeśli chodzi o skrzyżowanie o którym mówi radny to w ostatnim czasie zdarza się, że nie 

działa sygnalizacja na skrzyżowaniu aczkolwiek ostatnio obserwuje mniej tych zdarzeń. 

Oczywiście my o tym nie decydujemy, ale jak tylko policjanci to widzą to na każdym 

skrzyżowaniu są numery telefonów do osób, które zajmują się sygnalizacją i my to 

zgłaszamy. Jak najbardziej jeśli jest taka sytuacja, że w danym miejscu robi się bardzo duży 

korek to uprawnieni policjanci z wydziału ruchu drogowego tym ruchem mogą pokierować. 

Trzeba też się zastanowić czy policjant cały dzień na takim skrzyżowaniu miałby kierować. 

Trzeba pamiętać, że są ogólne przepisy o ruchu drogowym jak nie działa sygnalizacja: są 

znaki drogowe, tzw. prawa ręka. Powiedział, że jeśli są takie sytuacje, że sygnalizacja jest 

wyłączona to nawet nie trzeba dzwonić na numer 112. Na stronie policji jest podany numer 

do oficera dyżurnego, któremu można to zgłosić.  Na pewno będziemy w tym temacie działać 

i się nad nim pochylać. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Lech Bokszczanin - na skrzyżowaniu Stęczyńskiego/ 

Łączna często jest wyłączona sygnalizacja i to nie są tylko godziny, ale bywa też, że są to dni. 

W związku z tym pisał interpelacje do Pani Prezydent, aby zgłosić się do zarządcy drogi, 

który powinien policję informować, że jest sygnalizacja uszkodzona, aby tam kierować 
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funkcjonariuszy. Czy w ogóle kiedykolwiek zarządca drogi kontaktował się z policją, że 

może być problem?  Skrzyżowanie to jest bardzo ważne dla mieszkańców Świdnicy. Jest 

nagminny problem wchodzenia, często młodzieży, na przejście dla pieszych. Jest to 

zagrożenie dla pieszych oraz kierowców.  

Czy są przeprowadzane jakieś akcje edukujące  młodzież (bowiem egzekwowanie to jedna 

sprawa), że telefony podczas przejścia dla pieszych powinny być w kieszeni, a nie w ręce? 

Zabrakło mu informacji, która na pewno jest, ale prezentacja musiała być krótka, tj. statystyki 

kierowców, uczestników ruchu drogowego po spożyciu. Mamy informacje o rowerzystach. 

Interesowałoby go jaka część z tego to użytkownicy hulajnóg? Fajnie jakby taki raport 

zostałby dostarczony do Biura Rady, aby wszyscy radni mogli się z nim zapoznać. 

 

Pan Przemysław Siwiak- Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Świdnicy - 

odpowiedział, że jak najbardziej takie dane posiadamy i zostaną one pokazane. Największy 

problem jeśli chodzi o nietrzeźwość czy też kierowania pod wpływem alkoholu dotyczy 

rowerzystów oraz kierujących pojazdami. Jeśli chodzi o hulajnogi to owszem zdarzają się 

takie przypadki, ale z tego co pamięta są one dosyć sporadyczne. Oczywiście te dane 

sprawdzimy i udzielimy odpowiedzi, również odnośnie tych kierujących powodujących 

zdarzenia w ruchu drogowym w stanie nietrzeźwości czy też pod wpływem działania innych 

środków. 

Odnośnie ulicy Stęczyńskiego powiedział, że nie pamięta takiego wystąpienia tak jak była 

mowa, żeby generalna występowała do policji. Również to sprawdzi i udzieli odpowiedzi, ale 

wydaje mu się, że takiego wniosku do policji nie było. Jeśli takiego wniosku nie było to też 

poruszymy ten temat dlaczego do takich sytuacji dochodzi akurat konkretnie na tym 

skrzyżowaniu. 

Jeśli chodzi o temat pieszych to również musi ten temat sprawdzić. Jest oczywistym, że 

używanie telefonów komórkowych na przejściu dla pieszych jest zabronione. Nie dotyczy to 

tylko dzieci, młodzieży, ale dorosłym również się zdarza, że z tych telefonów na przejściach 

korzystają.  

 

Radna Violetta Wiercińska - jaka jest skala przestępczości w sektorze bankowym? Chodzi jej 

o próby wyłudzenia i kradzież środków z konta bankowego. Zawiadomienia o popełnieniu 

przestępstwa przeważnie kończą się odmową wszczęcia postępowania. Mieszkańcy zgłaszają, 

że nie są bezpieczni, dlatego też chciałaby wiedzieć jaka jest tego skala. 

Czy świdnicka policja ma sukcesy w łapaniu osób nielegalnie pozbywających się odpadów? 

Niestety ten proceder nasila się. 

 

Pan Przemysław Siwiak- Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Świdnicy - odnośnie 

wyłudzeń powiedział, że są to przestępstwa bardzo trudne do wykrycia, ale jeśli chodzi o 

statystykę nie jest w stanie się w teraz do tego odnieść bowiem musiałby sięgnąć do bardziej 

szczegółowych danych. Informacje mogą być przekazane w późniejszym terminie. Podobnie 

jeśli chodzi o nielegalne pozbywanie się odpadów. 

 

Prezydent Miasta beata Moskal-Słaniewska - podziękowała świdnickiej policji za współpracę 

z miastem, za niezawodność i obecność wtedy kiedy potrzebujemy waszej obecności, za 

bardzo dobrą współpracę ze strażą miejską. To jest bardzo cenne. 

Powiedziała, że chciałaby podzielić się uwagami obywatelskimi, które uważa że wielu ma 

podobne i coś podpowiedzieć przy okazji. Tak jak było już zgłaszane przez radnych, dla nas 

kierowców udręką jest w tej chwili ta nadmierna czujność przed przejściami dla pieszych 

spowodowana tym, że piesi, którzy po ostatnich nowelizacjach uzyskali status absolutnego 

pierwszeństwa na przejściu w wielu przypadkach na przejściu mają wyłączoną wyobraźnię. 

Nagminne wkraczanie szybkim marszem, wjazdy rowerem szybkim tempem, wjazdy 

hulajnóg to jest horror wszystkich siedzących za kierownicą. Wie, że jest to bardzo trudne, 

aby taką osobę ukarać. Powiedziała, że ona jest zawsze zwolennikiem szeroko prowadzonych 

akcji edukacyjnych, szczególnie takich, które trafiają do ludzi młodych i zrobionych w taki 
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sposób, aby to trafiało do ich wyobraźni. Obejrzała filmik nakręcony przez straż miejską  

w Warszawie, krótki filmik zrobiony  telefonami komórkowymi przygotowany specjalnie dla 

użytkowników hulajnóg, rowerów, wkraczających na przejście. Przesłała go do komendanta 

straży miejskiej w Świdnicy. Jej zdaniem jest to świetna podpowiedź i koledzy z Warszawy 

nie obrażą się jeśli policjanci i świdniccy strażnicy pójdą tym tropem ponieważ nasza 

młodzież dużą część czasu jest zanurzona w rzeczywistości internetowej więc dotrzyjmy do 

nich przez ten internet, rozpowszechniajmy na naszych portalach króciutkie lekcje, które im 

pokazują jakie przepisy łamią zachowując się tak, a nie inaczej, a po drugie może uruchomią 

wyobraźnię. Powiedziała, że ma nadzieję, że ten przepis zostanie zmieniony. Oczywiście nie 

odbierze się pierwszeństwa pieszemu na jezdni, ale wymusi na nim choć trochę ostrożności  

i takich zachowań, które nie będą narażać przede wszystkim jego bowiem mało kto zdaje 

sobie sprawę, że jakakolwiek kolizja auta i pieszego niestety kończy się źle dla tego drugiego. 

Zapytała ile jest wolnych wakatów w policji? Docierają do niej bardzo często głosy 

oburzonych, że nie widać policji, straży miejskiej. Zachęca ona wówczas, aby te osoby 

złożyły podanie, spróbowały się zrekrutować i pracować czy to w straży miejskiej czy policji 

bowiem wie, że wakaty są. Jakie braki osobowe w tej chwili odczuwacie? 

 

Pan Przemysław Siwiak- Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Świdnicy - 

powiedział, że zaprasza wszystkich chętnych jeśli chodzi o nabór. Na chwilę obecną mamy 9 

wakatów, a jeżeli chodzi o Komendę Powiatową Policji w Świdnicy mając na myśli 

komisariaty, posterunki i przede wszystkim komendę w Świdnicy to jest w sumie 318 etatów. 

Podziękował Pani Prezydent za podpowiedź odnośnie pieszych i na pewno z niej skorzystają. 

 

Radna Zofia Skorwońska-Wiśniewska - powiedziała, że ma dwie sprawy. Pierwsza dotyczy 

ulicy Przemysłowej i poprawy tam w dalszym ciągu bezpieczeństwa dla pieszych oraz 

zmniejszenia ilości młodych ludzi, którzy traktują tą ulicę jako swoją bazę do wyścigów 

właściciele o każdej porze. Poprosiła, aby zwrócić na to uwagę bo jednak to dalej tam się 

dzieje. 

 

Pan Przemysław Siwiak- Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Świdnicy – 

odpowiedział, że jak najbardziej ulica Przemysłowa brana pod uwagę.  Na przestrzeni 

ostatniego miesiąca czy dwóch wystąpili do zarządcy drogi o oświetlenie przede wszystkim 

przejść dla pieszych oraz odmalowanie przejść jeśli chodzi o znaki poziome. Kierowane w ten 

rejon są patrole. 

 

Radna Zofia Skorwońska-Wiśniewska - ostatnio miała potrzebę skontaktowania się  

z dzielnicowym. Był taki moment, że dzielnicowi chcieli współpracować z radnymi. Obecnie 

ciężko się dodzwonić do tej instytucji.  Nie ma podanych ani godzin urzędowania, jest telefon 

stacjonarny plus telefony komórkowe, których w ogóle dzielnicowi nie odbierają. Po 

interwencji w sekretariacie udało jej się dodzwonić. Złożyła prośbę o interwencję. Nie 

otrzymała jednak żadnej zwrotnej odpowiedzi. Stwierdziła, że jest to trochę taka fikcyjna 

instytucja, która działa, a nie działa bo jednak zwykli ludzie nieraz mają potrzebę interwencji 

w takich przyziemnych sprawach, które nie są może takie, że aż tak bardzo absorbują, ale po 

to dzielnicowi zostali powołani. Poprosiła o zamieszczenie na stronie w jakich godzinach 

można się tam dodzwonić i przede wszystkim żeby dzielnicowy dawał zwrotną informację 

jak sprawa została załatwiona. Powiedziała, że ona przedstawiła się z imienia i nazwiska, 

funkcji. Wydaje jej się, że to była istotna interwencja, aby była też odpowiedź. 

 

Pan Przemysław Siwiak- Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Świdnicy - 

powiedział, że jak najbardziej informacja zwrotna powinna być przekazana oraz nie powinno 

być jakoś większego problemu jeśli chodzi o kontakt z dzielnicowym. Ten temat można 

sprawdzić. Na pewno zwróci na to uwagę. Z tego co się orientuje informacje na stronie  

z numerami telefonów są i one są sprawdzane na bieżąco. My sami jeżeli chodzi o nadzór 

sprawdzamy to na bieżąco, ale również jest on sprawdzany przez komendę wojewódzką. Jeśli 
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jest problem z dodzwonieniem się, dzielnicowy raz czy drugi nie odbiera, nie oddzwania to 

równie śmiało można zadzwonić do niego czy do sekretariatu (tam są dwa numery telefonów) 

czy naczelnika wydziału prewencji. 

 

Radna Zofia Skorwońska-Wiśniewska - są osoby, które wiedzą w jaki sposób się poruszać, 

ale jest duża grupa osób, które w ogóle nie mają pojęcia w jaki sposób się dodzwaniać, 

interweniować. Nie wiedziała, że może po godzinie 16 się dodzwonić, dzwoniła od rana i nikt 

nie odbierał i to kilka razy. 

 

Pan Przemysław Siwiak- Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Świdnicy - 

dzielnicowi pracują również na drugie zmiany aby ten kontakt z obywatelami był ułatwiony. 

Postaramy się pomyśleć aby może na naszej stronie była taka informacja w jaki sposób 

kontaktować się z dzielnicowym, a jeżeli z danym dzielnicowym jest utrudniony kontakt to   

z kim się skontaktować aby takie informacje przekazać. Oczywiście zawsze też można 

zadzwonić do oficera dyżurnego w Świdnicy, nie tylko korzystając z numeru 112, i te numery 

również są na naszej stronie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - w imieniu całej Rady Miejskiej 

podziękował za pracę i trud jaki funkcjonariusze policji wkładają w nasze bezpieczeństwo. 

 

Pan Marek Fiłonowicz - Komendant Straży Miejskiej w Świdnicy - przedstawił informację  

o wynikach pracy Straży Miejskiej w Świdnicy za 2022 rok (zał. nr 8). 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - zwrócił się do komendanta i powiedział, 

aby przyjął i przekazała wszystkim funkcjonariuszom wielkie podziękowania od nas 

wszystkich za ich pracę. Cieszy fakt, że mimo tego, iż tak jak zauważył pan komendant nasze 

propozycje finansowe nie są zbyt wygórowane to jeszcze są ludzie, którzy faktycznie pracują 

w straży miejskiej i wykonują tą ciężką pracę. 

 

Radny Marcin Wach - poprosił aby Pan Komendant powiedział o potrzebach Straży 

Miejskiej. 

 

Pan Marek Fiłonowicz - Komendant Straży Miejskiej w Świdnicy - zwrócił uwagę, że 

strażnicy miejscy odchodzą do policji. Takie działania determinuje wymiar finansowy. 

Dwóch byłych funkcjonariuszy pracuje w służbie celnej w Wałbrzychu, a 4 kolejne osoby 

pracują w świdnickiej policji. Oczywiście jesteśmy dumni z nich bowiem z tego co słyszy to 

są wyróżniający się policjanci. Wiedzą o co chodzi, nie trzeba im tłumaczyć niczego. 

Poza wymiarem finansowym to w tym roku straż miejska pozyskała nowy radiowóz. Różne 

inne kwestie związane z naszym funkcjonowaniem to się w roku kalendarzowym jeszcze 

okaże. Na chwilę obecną nie ma takich sprecyzowanych potrzeb. 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - podziękował panu Komendantowi za to, że jest 

tak wzorowym komendantem, który bardzo dba o należyty wizerunek swojej jednostki, który 

stworzył, zintegrował zespół strażników, który dba o należyte zachowania wobec obywateli, 

który mobilizuje cały czas aby ten zespół się uczył, wchodził w nowe sfery spraw. Dzięki 

bardzo dobrej współpracy ze swoim zastępcą prowadzi bardzo zakrojone akcje edukacyjne, 

które mają uczyć i dzieci i młodzież należytych zachowań w różnych aspektach, czy to dbania 

o przestrzeń miejską czy reagowania na to co dzieje się wokół nas, na przestrzeganie 

przepisów ruchu drogowego i umiejętności takiego obywatelskiego zachowania. Stwierdziła, 

że jest to bardzo ważne i znaleźli ku temu dobrą drogę, taką która trafia przede wszystkim do 

najmłodszych. Kiedy wręczamy te Wasze słynne już książeczki to widzi, że również 

dorosłym też się ogniki w oczach świecą i patrzą z zainteresowaniem. Efekt tego jest bardzo 

dobry. Ze swojej strony zadeklarowała, że jako służbę miejską będzie ich zawsze wspierać, 

nie będzie nigdy akceptować złych, negatywnych opinii na Ich temat, ale jeśli trafi się jakaś 
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interwencja to będzie oczywiście przekazywać informacje bo zależy jej aby Straż Miejska w 

Świdnicy miała dobre imię i wyraziła nadzieję, że będą się o to starać przez najbliższe lata. 

Wśród uwag, które czyta na temat straży jest znów powtarzająca się jak mantra teza: bo ich w 

ogóle nie widać dlatego też poprosiła pana komendanta (jeśli posiada takie dane łącznie) aby 

powiedział ile interwencji, ile zdarzeń rozpatrywaliście we wszystkich sferach, we wszystkich 

tych aspektach o jakich pan mówił w ciągu roku i jakimi siłami osobowymi dysponujecie. 

Zauważyła, że jest to służba, która pracuje w ruchu ciągłym, 24-godziny na dobę, oficer 

dyżurny, który musi być cały czas przy telefonie, zespół monitoringu, który ma coraz szerszy 

zakres jeśli chodzi o ilość ustawionych urządzeń, który także pracuje w ruchu ciągłym. Iloma 

osobami i ile dzisiaj wakatów w naszej jednostce jest (jeśli są)? 

 

Pan Marek Fiłonowicz - Komendant Straży Miejskiej w Świdnicy - podziękował pani 

prezydent za dobre słowo. W straży miejskiej na dzień dzisiejszy zatrudnionych jest 32 osoby. 

Etatów mamy 36. Nie ma chętnych do pracy. Jest zamieszczone całoroczne ogłoszenie  

o pracy. Zdarza się, że przychodzą osoby chętne, po rozmowie jednak odchodzą. Niektóre 

osoby faktycznie traktują pracę w straży jako misję, a niektóre tylko i wyłącznie jako 

przychód. 

7750 zgłoszeń, które przyjął dyżurny to tylko zgłoszenia telefoniczne. Mamy XXI wiek  

i w różnej innej formie otrzymujemy sprawy do załatwienia. Przy każdej sprawie trzeba 

wykonać dodatkowe czynności jak np. przesłuchać osoby, wypełnić protokoły. 

Umundurowanych strażników, łącznie z nim, jest 24 osoby. Z tych osób układany jest grafik 

7 dni w tygodniu na trzy zmiany. Staramy się zawsze, aby jeden patrol był. Zdarza się, że 

czasem w porozumieniu z komendantem powiatowym policji uzupełniamy się kadrowo. 

Powiedział, że jest w stałym kontakcie z panią prezydent, która swoimi drogami dostaje 

informacje o różnych nieprawidłowościach i na bieżąco je przekazuje. Sprawy te starają się 

korygować, naprawiać albo też na cito załatwiać. 

Powiedział, że często słyszy gdzie są te patrole? Oczywistym jest, że jak patrol jest w jednej 

części miasta to nie będzie w drugiej. 

 

 _______________________________ 

 

 

Ad 8. Omówienie stanu zabezpieczenia przeciwpożarowego oraz 

poziomu ochrony przed zagrożeniami lokalnymi w 2022 roku na 

terenie Miasta Świdnicy oraz przedstawienie zamierzeń 

planowanych do realizacji na najbliższe lata: 

 wystąpienie Komendanta Powiatowego Państwowej Straży 

Pożarnej w Świdnicy, 

 wystąpienie Komendanta Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Świdnicy. 

 
Pan Łukasz Grzelak- Zastępca Komendanta Państwowego Straży Pożarnej w Świdnicy 

przedstawił informację Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej o stanie 

bezpieczeństwa powiatu świdnickiego w roku 2022 w zakresie ochrony przeciwpożarowej 

(zał. nr 9). 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - poprosił o przekazanie wszystkim 

strażakom podziękowań za trud i pracę, którą wykonują na co dzień. 

 

Pan Jan Kalinowski - Prezes Zarządu Ochotniczej Straży Pożarnej w Świdnicy - przedstawił 

sprawozdanie z działalności Ochotniczej Straży Pożarnej za 2022 rok (zał. nr 10). 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - poprosił o przekazanie dla wszystkich 

Druhen i Druhów  podziękowań za pracę, którą wykonują na rzecz mieszkańców miasta. 

 

_______________________________ 

 

Ad 9. Przedstawienie projektów uchwał i ich podjęcie 
 

Ad 9.1. 

Projekt uchwały nr LIII/1 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany w części 

tekstowej miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Świdnicy 

„Śródmieście – północ” przedstawiła Dyrektor Wydziału Architektury i Gospodarki 

Przestrzennej Małgorzata Osiecka (zał. nr 11). 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury wydała  pozytywną opinię w sprawie 

projektu uchwały. 

 

W sprawie projektu uchwały zabrali głos: 

 

Radny Jan Jaśkowiak - w uzasadnieniu są cztery wnioski, które wpłynęły od mieszkańców. 

Powiedział, że rozumie, że w głównej mierze tych zmian dotyczy nasze głosowanie. 

 

Dyrektor Wydziału Architektury i Gospodarki Przestrzennej Małgorzata Osiecka - prezydent 

miasta prowadzi rejestr wniosków. One na przestrzeni obowiązywania planu są przyjmowane 

i rejestrowane jako wnioski o zmianę planu. Nie każdy wniosek, który wpłynął będzie 

pozytywnie rozpatrzony. Patrzymy jakiej materii on dotyczy bowiem są to wnioski dotyczące 

obszarów objętych ochroną konserwatorską. W trakcie realizacji planów mamy też 

doświadczenia inne, które pokazały, które obszary na dzień dzisiejszy w tym planie są do 

modyfikacji jak i również  mogą wpłynąć wnioski w tym zakresie w trakcie ogłoszenia o 

przystąpieniu więc tych wniosków na pewno może być dużo więcej. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 

LIII/1: 

w głosowaniu: za - 18, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 12) 

 

projekt uchwały nr LIII/1  został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr  13 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 9.2. 

Projekt uchwały nr LIII/2 w sprawie ustalenia wysokości opłaty za usunięcie pojazdu  

z drogi publicznej pozostawionego bez tablic rejestracyjnych lub pojazdu, którego stan 

wskazuje na to, że nie jest używany przedstawił Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury 

Miejskiej Maciej Gleba (zał. nr 14). 

 

Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury wydały  

pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
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Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 

LIII/2: 

w głosowaniu: za - 17, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 15) 

 

projekt uchwały nr LIII/2  został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 9.3. 

Projekt uchwały nr LIII/3 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia stawek opłat za zajęcie 

pasa drogowego gminnych dróg publicznych w granicach administracyjnych Gminy Miasta 

Świdnicy przedstawił Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej Maciej Gleba (zał. 

nr 17). 

 

Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury wydały  

pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 

LIII/3: 

w głosowaniu: za - 18, przeciw - 0, wstrzymało się - 1, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 18) 

 

projekt uchwały nr LIII/3  został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 9.4. 

Projekt uchwały nr LIII/4 w sprawie przeznaczenia środków finansowych na pomoc 

zdrowotną dla nauczycieli, określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy 

zdrowotnej dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz warunków i sposobu ich 

przyznawania przedstawiła Dyrektor Wydziału Edukacji Magdalena Urbańska-Malucha (zał. 

nr 20). 

 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Współpracy Międzynarodowej oraz Komisja Budżetu  

i Finansów wydały  pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 

LIII/4: 

w głosowaniu: za - 19, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 
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(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 21) 

 

projekt uchwały nr LIII/4  został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr  22 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 9.5. 

Projekt uchwały nr LIII/5 zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad 

żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami przedstawił Zastępca Prezydenta 

miasta Szymon Chojnowski (zał. nr 23). 

 

Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  wydała  pozytywną opinię w sprawie projektu 

uchwały. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 

LIII/5: 

w głosowaniu: za - 18, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 24) 

 

projekt uchwały nr LIII/5  został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 9.6. 

Projekt uchwały nr LIII/6 w sprawie przyjęcia „Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Miasto Świdnica na lata 

2023-2025” przedstawił Zastępca Prezydenta miasta Szymon Chojnowski (zał. nr 26). 

 

Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  wydała  pozytywną opinię w sprawie projektu 

uchwały. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 

LIII/6: 

w głosowaniu: za - 17, przeciw - 0, wstrzymało się - 1, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 27) 

 

projekt uchwały nr LIII/6  został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr  28 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 9.7. 

Projekt uchwały nr LIII/7 w sprawie zmiany budżetu przedstawił Skarbnik Miasta- Kacper 

Siwek (zał. nr 29). 
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Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 

LIII/7: 

 

w głosowaniu: za - 17, przeciw - 0, wstrzymało się - 1, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 30) 

 

projekt uchwały nr LIII/7 został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu. 

 

_______________________________ 

 

 

Ad 10. Sprawozdanie Prezydenta Miasta z działalności  

          po 31.03.2023 r. 

 
Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - powiedziała, że sprawozdanie zostało 

przekazane radnym na piśmie. Poprosiła o ewentualne pytania. (zał. nr 32) 

W załączeniu:  

 sprawozdanie ze stanu i struktury bezrobocia w mieście Świdnica- zał. nr  32a. 

 informacja dot. wydanych zarządzeń Prezydenta Miasta- zał. nr 32b 

 wykaz postępowań podprogowych o wartości od 85 000 do 130 000 zł, zgodnie  

z Regulaminem udzielania zamówień podprogowych o wartości do 130 000 zł netto, 

(sporządzony od dnia 30.03.2023 r. do dnia 26.04.2023 r.) zał. nr  32c 

 wykaz przetargów przeprowadzonych zgodnie z ustawą o gospodarce nieruchomościami 

(sporządzony od dnia 30.03.2023 r. do dnia 26.04.2023 r.)- zał. nr  32d 

 wykaz przetargów przeprowadzonych zgodnie z ustawą Prawo zamówień publicznych  

(sporządzony od dnia 30.03.2023 r. do dnia 26.04.2023 r.)- zał. nr  32e 

 

_______________________________ 

 

 

Ad 11. Interpelacje, zapytania oraz wnioski radnych i komisji  
 

Interpelacje odczytali radni: 

 

- Lech Bokszczanin - jak już dowiedzieliśmy się od policji, że prawdopodobnie nie było 

kontaktu ze strony dyrekcji głównej z policją w razie awarii świateł na skrzyżowaniu 

to można byłoby ponowić nasze pismo do generalnej dyrekcji, aby oni jednak się tym 

zainteresowali, 

- Krzysztof Lewandowski- jakiś miesiąc temu media podały, że w spalarni zwłok była 

awaria. Na zdjęciach było widać niepokojący czarny dym, który rozchodził się po 

okolicy. Sama lokalizacja takich urządzeń budzi kontrowersje, a już sam fakt, że może 

wydarzyć się awaria i to idzie w całe miasto to już budzi zaniepokojenie. Czy 

instytucja, która się tym zajmuje poinformowała miasto o przyczynach awarii? Czy 

mają jakiś plan napraw? Czy to się może powtórzyć w przyszłości czy nie? 

Krematorium jest prawie w centrum miasta, a my nie wiemy co tam się dzieje, 

- Andrzej Ora-………………………………………………………...……… (zał. nr 33) 
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- Jan Jaśkowiak-……………………………………………………………… (zał. nr 34) 

- Violetta Wiercińska-……………………………………….…………… (zał. nr 35, 36) 

- Magdalena Rumiancew-Wróblewska, Jan Dzięcielski-…………………… (zał. nr 37) 

- Jan Dzięcielski- podziękował za szybką reakcję na złożone przez niego interpelacje, tj. 

dziury powstałe przy wyjeździe na drogę nr 35 z centrum handlowego i posprzątanie 

terenu dookoła fleszy nowomłyńskiej. 

 

Ponadto interpelacje złożyli radni (bez odczytywania na sesji): 

- Aldona Struzik-…………………………………………………………… (zał. nr 38) 

- Zofia Skowrońska-Wiśniewska -………………………….……………… (zał. nr 39) 

- Krzysztof Grudziński-……………………………………..……………… (zał. nr 40) 

 

Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej Maciej Gleba - zgodnie z założeniami 

planu zagospodarowania przestrzennego miasto sprzedało grunty i deweloperzy, którzy je 

kupili za chwilę wybudują tam 1460 mieszkań. W związku z tym istotnie zmieni się ten 

Armagedon, który dzisiaj już jest i wydolność istniejącego układu drogowego będzie wysoce 

niezadowalająca. W związku z tym deweloperzy zostali „przymuszeni” do podpisania 

porozumień na mocy których zobowiązali się, że sfinansują w 100% koszt opracowania 

dokumentacji technicznej, którą zleciło miasto. W tej chwili trwają prace nad dokumentacją 

przebudowy ulicy Parkowej w czterech etapach. 

Etap pierwszy obejmuje odcinek, którego nie ma,  o nawierzchni gruntowej, który musi być 

skomunikowany z drogą publiczną o nawierzchni trwałej. Jego realizacja w 100% będzie 

finansowana przez deweloperów. Drugi etap dotyczy odcinka od tejże drogi gruntowej do 

skrzyżowania z drogą krajową nr 35. Mamy nadzieję, że dzięki realizacji tego odcinka, układ 

drogowy w tej okolicy stanie się bardziej drożny. W tym przypadku przewidziane jest 

finansowanie 50% kosztów realizacji tej inwestycji przez dewelopera, a 50% przez nas – o ile 

znajdziemy na to środki. Kolejny etap obejmuje budowę mini-ronda, które projektujemy na 

skrzyżowaniu z ulicami Hetmańską, Gdyńską i Saperów. Ostatni etap dotyczy odcinka, który 

dzisiaj wygląda z dnia na dzień coraz gorzej, a który również chcemy objąć przebudową. Jest 

to odcinek między ulicą Gdyńską a Saperów. Odcinek między ulicami Gdyńską a Saperów- 

jest wysoce niezadowalający, przyczyn szukamy. Wspólnie ze Świdnickim 

Przedsiębiorstwem Wodociągów i Kanalizacji ustaliliśmy, że podstawowym powodem tego, 

że załamuje się tam kostka i staje sie coraz bardziej nierówna jest stan kanału 

ogólnospławnego za który odpowiada ŚPWiK. W związku z  tym cząstkowo jest ten kanał 

naprawiany aczkolwiek stan techniczny tego kanału jest dość mocno wymagający przede 

wszystkim środków na inwestycje i dzisiaj ten odcinek łatamy poprzez odbudowanie tego 

kanału kanalizacji ogólnospławnej fragmentarycznie poprzez remonty cząstkowe 

nawierzchni. Taki stan będzie trwał dopóki nie zakończymy prac projektowych i nie 

rozpoczniemy realizacji inwestycji związanej z przebudową ulicy Parkowej. Wodociągi 

prawdopodobnie są gotowe do przebudowy tego kolektora ogólnospławnego, który obecnie 

na poszczególnych odcinkach się załamuje, natomiast my nie jesteśmy – ani projektowo, ani 

finansowo – gotowi do odpalenia tej inwestycji.  

Powiedział, że ma nadzieję, że w drugiej połowie 2024 roku nastąpi rozpoczęcie prac na 

pierwszych z wymienionych przez niego odcinkach.  

 

Radny Jan Jaśkowiak - powiedział, że informacja, iż prace rozpoczęte zostaną w drugiej 

połowie 2024 roku jest niepokojąca. Obecnie budowy trwają, mieszkańcy się wprowadzają,  

a my nie mamy pewności, że te drogi zostaną wyremontowane. Druga połowa 2024 roku nie 

jest potwierdzeniem i deklaracją, że faktycznie to się stanie. Miasto sprzedaje grunty, 

deweloper na tym zyskuje i buduje nowie obiekty, a cierpią na tym wszyscy okoliczni 

mieszkańcy. Jego zdaniem ta sytuacja nie powinna tak wyglądać. 

 

Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej Maciej Gleba - zasiedlane obecnie  

są budynki, które posiadają obsługę komunikacyjną od strony ulicy Parkowej, która nie 
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grzeszy jakością, ale ma nawierzchnię stałą. Ten odcinek na którym jest nawierzchnia 

gruntowa to przedmiot realizowanej dzisiaj inwestycji. Do zasiedlenia jeszcze trochę  

w związku z tym perspektywa roku 2024 wydaje się bezpieczna. 

Realizujemy inwestycje w mieście w ramach posiadanych środków finansowych. Dzisiaj 

koncentrujemy się na realizacji tych inwestycji, które przede wszystkim mogą uzyskać 

finansowanie zewnętrzne. W przypadku ulicy Parkowej mamy to szczęście, że udało nam się 

znaleźć takich deweloperów, którzy spisali z nami stosowne porozumienia i dzisiaj 

materializują je w postaci płatności za opracowaną dokumentację. Dokumentacja to nie jest 

coś co robi się szybko. Biuro projektów chcąc zrobić dobrą dokumentację techniczną ze 

wszystkimi uzgodnieniami, w koordynacji ze wszystkimi gestorami sieci to proces 

projektowy, który trwa od 18 do 24 miesięcy. Mówiąc o tym, że rozpoczynamy realizację 

mówi o jednym z odcinków na którym drogi trwałej w ogóle jeszcze nie ma. 
 

Szczegółowe odpowiedzi na interpelacje radni otrzymają na piśmie.  

 

                                          _______________________________ 

 

Ad 12. Oświadczenia i sprawy organizacyjne 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - przypomniał radnym, że z końcem kwietnia 

upływa termin na złożenie oświadczeń majątkowych.  

Wstępnie  zapowiedział, że sesja majowa odbędzie się w ostatni piątek maja, tj. 26 maja,  

a sesja budżetowa 23 czerwca o godzinie 11 abyśmy mogli ewentualnie uczestniczyć  

w zakończeniu roku szkolnego. 
 

_______________________________ 

 

 

Ad 13. Zakończenie LIII sesji Rady Miejskiej w Świdnicy 
 

W związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Jan 

Dzięcielski podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady słowami - „zamykam LIII 

sesję Rady Miejskiej w Świdnicy”. 

 

Przebieg obrad zarejestrowano na płycie CD przechowywanej w Biurze Rady Miejskiej, która 

stanowi integralną część protokołu. 
 

 

Na tym protokół zakończono.    PRZEWODNICZĄCY RADY 

Protokołowała:  

 Hanna Surma     Jan Dzięcielski 

..................................................... 

       / Hanna Surma /  

Świdnica, dnia 28.04.2023 r.             

 


